
GroenLinks (1)

1. In het programma Samenwerkend en Verbinden is rui, € 
11 mln aan ‘stelposten’ niet uitgegeven. Waar hadden die 
stelposten betrekking op [kan ik nergens vinden] en 
waarom waren ze niet nodig?

Wethouder Heijkoop 

De stelposten bestonden grotendeels uit ontvangen middelen vanuit de 
Septembercirculaire 2022. Omdat er gedurende het tweede halfjaar geen 
onderliggende plannen gemaakt zijn om deze middelen te besteden, is bij de 
jaarrekening (zoals ieder jaar) een vrijval ten gunste van de algemene middelen 
geboekt. 

Het betrof onderstaande stelposten:
- Toezicht en handhaving kinder- en gastouderopvang € 111.000 
- Integratie-uitkering Participatie € 658.000
- Armoede- en schuldenproblematiek € 233.000
- Voogdij 18+ € 279.000
- Breed Offensief € 144.000
- Wet Open Overheid € 202.000
- Inburgering € 419.000
- POK-gelden € 1.495.000
- Kwaliteitsborging bouw- en woningtoezicht € 126.000
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- Bodembescherming € 311.000
- Accres- en volumeontwikkeling € 3.933.000
- Coronacompensatie € 2.583.000
- Dichterbij dan je denkt € 478.000
- Omgevingswet € 768.000
- Incidentele kleine posten € -119.000

2. Bij het oplossen van de woningnood is onder meer ingezet
op doorstroming door duurdere woningen te bouwen. Kan 
worden aangegeven in welk deel van de woningbehoefte 
door doorstroming is voorzien?

Wethouder Burggraaf, Heijkoop

Dit is niet in totaliteit in beeld. Om werkelijke verhuisbewegingen te meten moet dat 
handmatig per adres c.q. persoon gevolgd worden, wat hoge onderzoekskosten met 
zich meebrengt. Er worden wel steekproeven gedaan.
Het meest recente onderzoek van het Onderzoekcentrum Drechtsteden betreft 63 
woningen in het deelplan Wilgenveld. Dat bestaat uit 45 eengezinswoningen met 
prijzen tot € 350.000 en 18 patiowoningen met prijzen tot € 439.000. Het onderzoek 
laat zien dat per nieuwe woning gemiddeld 2,3 verhuizingen binnen de regio 
plaatsvonden. Dat aantal kan nog hoger worden: bij het afsluiten van het onderzoek 
stonden er ook nog achtergelaten woningen leeg.

3. Bij het programma Groen en Ruimtelijk is aangegeven dat 
een begin is gemaakt met Citizen Science 
(Burgerwetenschap) en het monitoren van groen-blauwe 
ontwikkelingen. Daarbij wordt ook naar een website 
verwezen. Kan het URL van die website worden gegeven 
en/of kan nadere toelichting worden gegeven op de wijze 
van monitoren en rol van burgers daarbij?

Wethouder V/d Linden, De Jonge

De resultaten van de geautomatiseerde metingen zijn te vinden op het dashboard 
sensoren Wielwijk  .   Afhankelijk van de keuze van sensoren van de deelnemers 
(bestaande gevalideerde citizen science sensoren of self assembly) zullen de 
meetresultaten uit de respectievelijke dataset geëxtraheerd worden en op het 
dashboard geplaatst worden. Informatie over de wijze waarop en de rol van de 
burgers kan gevonden worden via volgende link: https://lifecritical.eu/doe-mee/

4. Er zijn méér bomen geplant dan gepland. Er zijn ook 
bomen gekapt. Kan globaal worden aangegeven wat de 
impact van beide bewegingen op het totale kroonvolume 

Wethouder Merx

De afgelopen jaren zijn er meer bomen geplant, dan gekapt. Het bomenbestand 
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is geweest. groeit dan ook (in aantallen). De extra bomen die in het kader van 800 jaar stad zijn 
aangeplant, zullen logischerwijs positief bijdragen aan die trend. Het is nog niet 
mogelijk om die groei in aantallen ook uit te drukken in een toename van het 
kroonvolume. Daarvoor ontbreekt de data nog.

5. Er wordt een forse groei gerapporteerd in 
‘Jeugdbescherming’ en ‘’Jeugdreclassering’. Wat zijn de 
belangrijkste oorzaken daarvan?

Wethouder v/d Linden, Heijkoop

De BBV-indicatoren (Besluit Begroting en Verantwoording) zijn een set van 34 
verplichte indicatoren die in iedere gemeente in Nederland wordt gemeten, om onder 
meer de prestaties en vergelijkbaarheid tussen gemeenten te bevorderen. Het OCD 
(Onderzoekscentrum Drechtsteden) verwerft deze gegevens voor o.a. Dordrecht. 
Twee van deze indicatoren zijn 'jeugdbescherming' en 'jeugdreclassering'. Bij 
Jeugdbescherming is vermeld dat dit 6,4% bedraagt voor de eerste helft van 2022, ter
vergelijking: het gemiddelde van de G40 gemeenten is 7,9%. Wel is dit cijfer hoger 
dan eerdere jaren (1,5% in 2020), dit komt door de invoering van het 
woonplaatsbeginsel vanaf 1 januari 2022, waardoor de gemeente waar de jeugdige 
vandaan komt verantwoordelijk wordt gesteld voor de jeugdhulp en de kosten in 
deze. Voor Jeugdreclassering geldt dat dit cijfer 1,4 % is, waar dit gemiddeld in de 
G40 1,5% bedraagt. Ook hier is dit cijfer hoger dan eerdere jaren (0,4% in 2021). Dit 
komt door ook door de invoering van het woonplaatsbeginsel in de jeugdwet.

6. In de verantwoording over het programma Duurzaam en 
Innovatief wordt melding gemaakt van een Ambitieweb 
Circulariteit. Kan het URL van deze site worden 
doorgegeven en/of kan de opzet en stand van zaken ervan
nader worden toegelicht?

Wethouder De Jonge

Ambitieweb is een praktisch hulpmiddel voor het inzichtelijk maken en realiseren van 
duurzame ambities voor een ontwikkelproject. Het brede begrip duurzaamheid is 
uitgesplitst in 12 thema's. Deze thema's geven invulling aan de 3 P's: People, Planet 
en Profit. Vorig jaar is onder leiding van de OZHZ intern gewerkt aan een ambitieweb 
voor GWW projecten in de gemeente. Meer algemene informatie over de tool is te 
vinden op de site van Duurzaam GWW: https://www.duurzaamgww.nl/content/47-
ambitieweb 

7. De hoeveelheid restafval per huishouden lijkt nog steeds Wethouder de Jonge
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toe te nemen. Hoe is dat te verklaren? Is de verwachting 
dat de groei doorgaat of wordt omgebogen? De hoeveelheid ingezameld restafval laat de afgelopen jaren een sterk dalende trend 

zien. De BBV-indicatoren (Besluit Begroting en Verantwoording) zijn een set van 34 
verplichte indicatoren die in iedere gemeente in Nederland wordt gemeten, om onder 
meer de prestaties en vergelijkbaarheid tussen gemeenten te bevorderen. Het OCD 
(Onderzoekscentrum Drechtsteden) verwerft deze gegevens voor o.a. Dordrecht. Eén 
van deze indicatoren heeft betrekking op huishoudelijk restafval. In 2021 is 190 kg 
huishoudelijk restafval per inwoner gemeten, t.o.v. van 228 kg in 2020. Blijkens de 
jaarrapportage van HVC is dit in 2022 verder gedaald naar 174 kg per inwoner. Dit is 
ook de verwachte hoeveelheid restafval voor 2023.
Het hergebruikspercentage van het huishoudelijk afval is gestegen van 49% in 2020 
naar 56% in 2022. 

8. Bij het programma Bouwend en Bereikbaar wordt 
aangegeven dat het aantal jaarlijks gerealiseerde 
woningen eerder 500 dan de beoogde 1000 benadert. Wat
zijn hiervan de oorzaken en is te verwachten dat dit in 
2023 e.v. jaren zal verbeteren?

Wethouder Burggraaf, Heijkoop

Er zijn momenteel veel onzekerheden in de bouw.
• Stijgende kosten door inflatie, energieprijzen, grondstoffen
• Tekort aan personeel
• Tekort aan materiaal (lange levertijden)
• Verkooptijden van woningen worden langer (door stijgende rente)
Dat vertaalt zich in onzekerheid en meer risico bij bouwbedrijven. We zien dat het tot 
vertraging kan leiden. 
Er zijn projecten waar gebouwd zou kunnen worden maar dat is nog niet gebeurd. 

Dit is een situatie die zich landelijk voordoet en waarvan het lastig te zeggen is hoe 
dit zich gaat ontwikkelen. De voorspellingen zijn momenteel dat de situatie gaat 
stabiliseren en verbetering vanaf 2025 gaat optreden.

9. Bij de kosten en baten van parkeren (webversie p. 98) 
treden forse afwijkingen op. Kunnen deze worden 
toegelicht?

Wethouder Rik van der Linden

De afwijkingen hebben twee oorzaken. Enerzijds is de exploitatie van Parkeren 
tegengevallen en anderzijds is de verkoop van de parkeergarage Gezondheidspark 
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uitgesteld, zie hiervoor p.218 punt 10 en punt 14 in de Jaarstukken 2022  (webversie).
De afwijkingen op de exploitatie worden veroorzaakt door het doorschuiven van 
enkele projecten, de inspanning om aan nieuw personeel te komen en de naweeën 
van corona. Doordat de verkoop van de parkeergarage niet heeft plaatsgevonden is 
er geen verkoopopbrengst gerealiseerd en zijn geen kosten gemaakt (onder andere in
de vorm van het afwaarderen van de boekwaarde van de parkeergarage).
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